
2024



2

YYENİ PERFORMANS SİSTEMİ, ESNAF LEHİNE ETKİSİNİ GÖSTERDİENİ PERFORMANS SİSTEMİ, ESNAF LEHİNE ETKİSİNİ GÖSTERDİ

B
A
Ş
K
A
N
D
A
N‘’İstanbul Özel Halk otobüslerinin çalıştığı Özel taşımacı işletme sisteminde (ÖTİS) fazla yolcu taşıyan işletmeciler

lehine olacak şekilde Mayıs ayı itibarı ile performans değişikliğine gidilmişti
ÖHO Şirket ve kooperatif yöneticileri ile Esnaf odası önerisi ile İBB Meclisinde alınan karar gereği ÖTİS sisteminde
hakedis hesaplamasında kullanılan, Rapor, araç yaşı, yolcu sayısı ,arıza ve çalışma süresi kriterlerinden oluşan
Performans Puan tablosu ve hakkediş tablosunda ÖZULAŞ olarak aylık toplam ciroda 5 milyon tl. Civarında esnafa
katkı sağlanmış ve artış faydası olmuştur
Örnek olarak bir araç kriterleri tam tutturulduğu takdirde en yüksek (228) puanı sağlayarak 36 bin TL artı gelir elde
etmiştir. 
Özulaş olarak kurumsal kimlik anlayışı ile performans puanlama sisteminde de Kaliteli işletmecilik adı altında en
yüksek puanı almış bulunmaktayız
Uygulama henüz yeni başlamış olmasına ve etkisi zamanla hissedilecek olmasına rağmen işletmeci kaynaklı sefer
kayıplarında azalma mevcuttur.
Performans puanlama sistemindeki tek eksiklik olarak Arızasızdık puan hesaplamasındaki teknik hatanın
giderilmesi kalmıştır. (Sefer sayısının KM’ye oranlanması) Bunu da 2025 ÖTİS Sözleşmesinde
düzeltilmesi mümkündür.
Dolayısıyla İBB bünyesinde İETT denetiminde İstanbul halkına konforlu ve kaliteli hizmet anlayışı ile esnafımızda
haklarını koruyarak toplu ulaşım sistemini hem Trafik kurallarına hem de İBB talimatlarına uyarak sürdüreceğiz
ÖTİS yeni performans sisteminde puanlama sistemine tam uyan işletmeciler önemli bir katkı alacaktır
Hakediş ödemeleri ve güncelleme konusu ile ilgili görüşmelerimiz devam etmekte olup,İBB üst düzey yöneticileri
tarafından gecikmiş hakkediş alacakları planlanan ödeme takvimine göre Temmuz ayı itibarı ile ödeneceği
söylendi
Özulaş olarak yöneticiler, saha denetimcileri, esnaflarımız ve Kaptan şoförlerimiz ile birlik beraberlik içinde
hizmetimizi sürdüreceğiz
Tüm esnaflarımıza ve Kaptan şoförlerimize kazasız belasız hayırlı çalışmalar diliyoruz’’

ÖZULAŞ

BAŞKAN SEDAT ŞAHİN



"TOPLUTAŞIMDA İNSAN İÇİN KALİTELİ HİZMET"

ÖZULAŞ
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İBB  BAŞKANI EKREM İMAMOĞLU’NDAN, BAŞKAN SEDAT ŞAHİN’E
TEŞEKKÜR MESAJI
Özulaş Toplutaşım A.Ş. Başkanı Sedat Şahin, 31 Mart yerel seçimlerinden sonra
tekrar İBB Başkanı seçilen Ekrem İmamoğlu’na tebrik mesajı göndererek başarı
dileklerinde bulunmuştu
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, Özulaş AŞ. Başkanı Sedat Şahin’e hitaben yazdığı
teşekkür mesajında;
‘’Tebrik kartınızı ve çiçeğinizi aldım. Nezaketiniz için tüm kalbimle teşekkür
ederim.
16 milyon İstanbullunun teveccühüne layık olmak için çok çalışmaya devam
edeceğiz. Hiç kimseyi ayırmadan herkese eşit hizmet sunacağız.
İstanbul’a hizmette "Tam Yol İleri” diyerek daha nice değerli eseri ve hizmeti
kentimize kazandıracağız. Sizlerin ilgisi ve desteği bu uğurdaki çabalarınızda
bizlere güç veriyor. Sizlerle beraber Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün çizdiği yolda
daha güzel yarınlara yürüyeceğimize, birlikte başaracağımıza tüm kalbimle
inanıyorum.
Bu düşüncelerle size, ailemize ve değerli yönetim kurulu üyelerine en sıcak
selamlarımı sunuyorum’’
Sevgi ve Saygılarımla,
EKREM İMAMOĞLU
İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı 
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BAŞKAN SEDAT ŞAHİN, İBB BAŞKANI İMAMOĞLU İLE

GÖRÜŞTÜ 

Özulaş AŞ. Başkanı Sedat Şahin,İstanbul Büyükşehir Belediye

(İBB)Başkanı Ekrem İmamoğlu ile Sultanbeyli ilçesinde bir

araya gelerek sektör sorunları ve ödemelerle ilgili destek

talebinde bulundu 

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu'nun yakın ilgi gösterdiği

görüşmede, Başkan İmamoğlu ödemeler konusu ile

ilgileneceğini belirterek tüm sektöre selamlarını sundu

Başkan Sedat Şahin ilgi ve alakaları için Başkan İmamoğlu 'na

teşekkür etti
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ÖZULAŞ GARAJI MODERNİZE EDİLDİ

Özulaş Toplutaşım AŞ., ve İETT ile 11-12-2018 tarihinde Özulaş başkanı Sedat ŞAHİN tarafından

yapılan protokol ile İETT kullanımında bulunan garaj, peron ve park alanlarının gece parklanma

amacıyla Özulaş bünyesinde çalışan Özel halk otobüslerinin garaj sorunu ile ilgili ilk adım atılmış

oldu

Protokol tarihinden itibaren Özulaş Sancaktepe Garajında otobüslerin gece parklanması ile

birlikte, Peron, kaptan şoförlerin dinlenmesi, araçların her türlü temizlik, lastik, yağ değişimi ve

yedek parça ihtiyaçlarının karşılanması için bakım, tamir, yıkama ve dinlenme tesisleri de hizmete

alınmıştır

Özulaş A.Ş. Başkanı Sedat Şahin; ‘’Bugün itibarı ile Özulaş Sancaktepe Garajında toprak olan

yüzeyin asfaltlama çalışması başlamış olup tekrardan modernize edilerek, araçların bakım ve

onarımlarını yapmak, otobüslerin periyodik bakımlarını zamanında ve eksiksiz bir şekilde yaparak,

araçların daha az arızalanmasını ve bu sayede araç bakım onarım giderlerinin azaltılmasını temin

etmek için önümüzdeki günlerde yeni bakım onarım tesisleri de esnaflarımızın kullanıma

açılacaktır. Garaj temini ve asfaltlama desteği için İETT Genel müdürlüğümüze teşekkür

ediyorum’’ dedi



2024 ÖZULAŞ



TEBRİK MESAJI
Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) Sancaktepe
Belediye Başkanı seçilen Alper Yeğin ile
Sancaktepe Belediye meclis üyesi seçilen
Özulaş A.Ş. yönetim kurulu Başkan
yardımcısı Nejdet Aksu’yu tebrik eder
başarılar diliyoruz
Sancaktepe Belediye Başkanı seçilen Alper
Yeğin ile meclis üyesi Nejdet Aksu’nun,
Özulaş ailesinin içinden biri olarak Başkan
ve meclis üyesi seçilmesi camiamızda
sevinçle karşılanmıştır
Tebrik ediyor başarılar diliyoruz
ÖZULAŞ A.Ş. YÖNETİM KURULU

2024

SANCAKTEPE BELEDİYE BAŞKANI ALPER YEĞİN’E HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ

Özulaş Toplutaşım A.Ş. Başkanı Sedat Şahin ve yönetim kurulu,  Sancaktepe Belediye Başkanı Alper

Yeğin’e hayırlı olsun ziyareti yaparak çalışmalarında başarı dileklerinde bulundular

Ziyaret dolayısıyla memnuniyetini ifade eden Sancaktepe Belediye Başkanı Alper Yeğin, sektörün içinden

gelen biri olarak, toplu ulaşım sektörünün çok önemli olduğunu ifade ederek hep birlikte İstanbul halkına

faydalı hizmetler yapacağız dedi

Özulaş A.Ş. Başkanı Sedat Şahin, yakın ilgi, alaka ve samimiyet için teşekkürlerini sunarak Özulaş

ailesinden ve sektörden gelen birisi olarak Alper Yeğin Başkanımızın seçilmesine çok sevindik, kendisine

ve ekibine üstün başarılar diliyoruz

Ayrıca Özulaş A.Ş. Başkan yardımcımız Nejdet Aksu’da Sancaktepe Belediye meclis üyesi olarak seçilmiş

olup Alper Yeğin Başkan ile beraber önemli hizmetler yapacak ve sorunlarımıza vakıf olarak çözümler

bulunulacaktır. Başarılar diliyoruz’’ dedi
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                     ORTAK ÇÖZÜM VE UZLAŞMA

Toplu ulaşım sektöründe sivil toplum kuruluşları  şirketler, esnaf odaları, birlikler ve kooperatifler (STK'lar), yerel

belediye yöneticileri ve devlet yöneticileri arasındaki ilişkiler karmaşık ve çok yönlüdür. Bu ilişkiler, ulaşım

politikalarının ve hizmetlerinin geliştirilmesinde ve uygulanmasında kritik bir rol oynar.

 STK'LARIN ROLÜ

Temsil ve Savunuculuk: STK'lar, toplu ulaşım kullanıcılarının ihtiyaçlarını ve taleplerini temsil eder. Özellikle

dezavantajlı grupların seslerini duyurur ve haklarını savunur.

   Araştırma ve Analiz: Ulaşım politikaları ve projeleri üzerine araştırmalar yapar ve analizler sunar. Bu bilgiler, karar

alıcılar için önemli bir referans olabilir.

Kamuoyu Oluşturma: Toplu ulaşım hizmetlerinin iyileştirilmesi ve geliştirilmesi için kamuoyu oluşturur ve farkındalık

için projeler üretir, esnafın haklarını korurlar.

BELEDİYE YÖNETİCİLERİNİN ROLÜ

Politika Geliştirme ve Uygulama- Toplu ulaşım politikalarını geliştirir ve uygular. Bu politikalar, yerel ihtiyaçlara göre

şekillenir.

 İşbirliği ve Koordinasyon: Yerel yönetimler, STK'lar ve devlet kurumları ile işbirliği yapar ve koordinasyonu sağlar. Bu,

kaynakların etkin kullanımı ve hizmetlerin iyileştirilmesi açısından önemlidir.

Hizmet Yönetimi ve Denetim: Toplu ulaşım hizmetlerinin yönetimi ve denetiminden sorumludur. Hizmetlerin kalitesini

ve erişilebilirliğini artırmak için çalışmalar yapar.

 DEVLET YÖNETİCİLERİNİN ROLÜ

Stratejik Planlama ve Yasal Çerçeve: Ulusal düzeyde ulaşım politikalarını belirler ve yasal çerçeveyi oluşturur. Bu, yerel

yönetimlerin ve STK'ların çalışmalarını yönlendirir.

Finansman ve Destek: Toplu ulaşım projelerine finansal destek sağlar ve gerekli kaynakları temin eder. Bu, büyük

ölçekli projelerin hayata geçirilmesi için kritik öneme sahiptir.

Denetim ve Düzenleme: Ulaşım hizmetlerinin standartlara uygunluğunu denetler ve düzenlemeler yapar. Bu, güvenli

ve etkin ulaşım hizmetlerinin sunulmasını sağlar.

ORTAK ÇÖZÜM VE UZLAŞMA

İşbirliği ve Diyalog: STK'lar, yerel belediyeler ve devlet yöneticileri arasında sürekli bir diyalog ve işbirliği olması, toplu

ulaşım hizmetlerinin iyileştirilmesi açısından hayati öneme sahiptir.

Katılım ve Şeffaflık: Karar alma süreçlerine STK'ların ve halkın katılımı, süreçlerin daha şeffaf ve hesap verebilir

olmasını sağlar.

Ortak çözüm ve Uzlaşma- Farklı konularda zaman zaman anlaşmazlık olabilir. Bu durumda, uzlaşma ve ortak

çözümler bulma çabaları önemlidir.

Bu ilişkilerin başarılı bir şekilde yönetilmesi, toplu ulaşımın kalitesini ve erişilebilirliğini artırarak, sürdürülebilir

şehirleşme ve yaşam kalitesinin yükseltilmesine katkı sağlar.

BEKİR UZUN

BAŞKAN VEKİLİ

ÖZULAŞ
2024

BEKİR UZUN-Başkan Vekili.





ESKİ ARAÇLARA ELEKTRİK OTOBÜS DÖNÜŞÜMÜ

Eski otobüsleri elektrikli otobüslere dönüşümü yaparak ekonomik anlamda kazanç

sağlamak gerekir 

Yurt dışından firmalar ile elektrikli araç konusunda irtibata geçtik görüşmeleri sağladık..

Aynı zamanda motor, diferansiyel balata mekanik aksam Yedek parçalarını tedarik

edebiliriz

Otobüs alımı ve yedek parça fiyatları ile toplu alım ve yurt dışından alınabilir

Elektrikli otobüs dönüşümü ile ilgili lisans ve patent alınması gerek, elektrikli otobüse

dönüşüm süreçleriyle dönüştürülen otobüs, Seri Tadilat Tip Onay Belgesi alarak, ürün ve

üretim  lisansı alınması gerekir. Sektör bu doğrultuda bir araya gelerek eski otobüsleri

dönüştürebilir

Bu dönüştürme işlemi, sektördeki  5-15 yaş arası araçlara veya kullanım süresi dolmuş ve

ağır bakım süreçleri başlamış olan özel halk otobüslerine ve toplu taşıma araçlarına

kolayca uygulanabilecektir

Elektrikli otobüs dönüşümünde en önemli iki maliyet , batarya paketi ve şarj altyapısıdır.

işletme koşulları altında uygun maliyetli ulaşım konseptleri ortaya konulabilir

Dönüşümün en önemli ayağı, dizel otobüsün gövde, şase ve akslarının orijinal haliyle

kullanımı olup, eski güç sistemleri olan dizel motor, şanzıman ve yakıt sistemi yerine

elektrik motoru, batarya paketleri ve batarya yönetim sistemlerinin yerleştirilmesidir

Elektrikli otobüs dönüşümü konusunda Türkiye’de dönüşüm yapan Belediyeler

mevcuttur

Patent alınması için bütün sektör elbirliği ile çalışmalar yapıp hem otobüs dönüşümü

hem Yedek parça hem de sandık motoru daha uygun fiyata esnaflarımıza vermiş oluruz

Böylece araçlar yenilenerek, temiz, çevreci, sessiz ve çok daha ekonomik, ileri teknoloji

içeren ve güvenli araçlara dönüştürülmüş olacaktır

Selam ve saygılarımla

FESİH YILDIZLI

ÖZULAŞ A.Ş. BAŞKAN VEKİLİ



TOPLU ULAŞIMDA KURALLARIN ÖNEMİ 
Özulaş Toplutaşım AŞ. Başkan Başkan yardımcısı İsmail Demirel'in ,Toplu ulaşım sektöründe

kurallara uyulması, toplumun güvenliği için uyulması gereken kuralların önemi ile sektörün

finansal konular ile ilgili yazısı 

-Toplu Ulaşımda Disiplinin Önemi

   - Toplu taşıma araçlarında kurallara uymanın hem yolcuların hem de sürücülerin güvenliği

açısından hayati önem taşır 

   - Kurallara uyulmaması durumunda ortaya çıkabilecek tehlikeler ve kazalar.

-Toplu Taşımada Adab-ı Muaşeret: Saygı ve Nezaket Kuralları

   - Yolculuk esnasında diğer yolculara saygı gösterilmesi.

   - Ayakta yolculuk yaparken dikkat edilmesi gerekenler, koltukları yaşlılar ve engellilere

bırakma gibi sosyal kurallar.

-Toplu Taşıma Sürücülerinin Sorumlulukları ve Uyulması Gereken Kurallar

   - Sürücülerin trafik ve İBB kurallarına uyması, hız limitlerine dikkat etmesi ve yolcuların

güvenliğini sağlaması.

   - Araç içi kurallara dikkat edilmesi, örneğin kapılar kapanmadan hareket edilmemesi.

Yolcu Güvenliği 

   Araçlara inip binme , ayakta dururken tutunma zorunluluğu

   - Acil durumlar için acil çıkış ve ekipmanlarının nasıl kullanılacağının bilinmesi.

-Temizlik Kuralları

   - Toplu taşıma araçlarının temiz tutulması,hijyen kurallarının önemi.

   - Yolcuların araç içinde yaşam kuralları ile kültürel kurallara dikkat edilmesi gerekir 

Bu konular üzerinde durarak, toplu ulaşımda kurallara uymanın önemi ve herkesin güvenliği

için bu kuralların titizlikle uygulanması gerektiği hemen Trafik kuralları açısından hemde İBB

işletme kurallarına uyulması gerekir 

Ayrıca, toplum bilincini artırmak için toplu ulaşım kültürünü geniş kitlelere yaymak gerekir 



SORUN VARSA ÇARESİ DE VARDIR

Kuruluşundan bugüne kadar 32 yıldır İstanbul Anadolu yakasında hizmet veren Özulaş

Toplutaşım A.Ş. yöneticileri ile ortakları olan esnafın birlikteliği ve faaliyetleri, tüm İstanbul

genelinde hatta Türkiye genelinde sivil toplum kuruluşlarına örnek gösterilmektedir.

Etkin bir sivil toplum kuruluşu mantığı ile hareket eden Özulaş A.Ş. yapısı itibarı ve sosyal

faaliyetleri ile esnafın beklentileri doğrultusunda çalışmalar yaparak İstanbul ve ülke

genelinde örnek bir kurum anlayışını öne çıkardı

Özulaş esnafının birlikteliği tüm STK’lara örnek olmalı ve kurum için rekabet ortamını da

seviyeli bir şekilde yaparak, tüm ekonomik olumsuzluklara rağmen karamsarlığa kapılmadan

el birliği ile sorunların halledilmesi düşüncesindeyim

Bu büyük ailenin sorunları birlik, beraberlik ve dayanışma ile çözülür

Özulaş A.Ş. kurumunun misyonu İstanbul halkına kaliteli ,huzurlu ve güvenli hizmet etmenin

yanında, esnafın menfaatleri başta olmak üzere ,ortaklarımızın ekonomik ve sosyal açıdan

gelişmesine yönelik faaliyetleri yapmaktır

Özulaş A.Ş. Yönetim kurulu başta Başkan Sedat Şahin olmak üzere sorunları çok iyi bildiği ve

bu sorunların çözülemeyecek olmadığını yaptıkları faaliyetler ve girişimler ile kısa zamanda

göstermiş olup ‘’sorun varsa çaresi de vardır’’ felsefesi ile hizmetlerini sürdürmektedir

2024 yılı hizmet faaliyetlerimiz kapsamında her geçen zaman dilimi içinde hizmet bayrağını

daha yükseklere çıkarmak gayemiz olup, esnafın beklentileri de karşılamak için hem Ankara

düzeyinde hem de  İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) ve İETT yöneticileri ile karşılıklı

diyalog ve istişare içinde çalışmalarımıza devam etmekteyiz

2024 yılının esnafımıza hayırlı olmasını temenni eder, yeni yılınızı kutluyorum

ÖZULAŞ AŞ. BAŞKAN VEKİLİ 

İBRAHİM AYILMAZDIR



ÖZEL HALK OTOBÜSÜ SEKTÖRÜNÜ

HEYECANLANDIRAN ÖNEMLİ GELİŞME

**SEKTÖRE TARİHİ MÜJDE...

Özulaş Toplutaşım AŞ Başkanı Sedat Şahin , TÖHOB Başkanı Ercan Soydaş,

İstanbul özel Halk otobüsleri kooperatifi başkanı Zakir Uzun, Özulaş AŞ

Başkan vekili İbrahim Ayılmazdır ve sektör temsilcileri ile Ulaştırma ve

Altyapı eski Bakanı ve TBMM Ulaştırma komisyonu Başkanı Adil

Karaismailoğlu ve İçişleri Komisyonu Başkanı ve İstanbul milletvekili

Süleyman Soylu ile sektörü yakından ilgilendiren önemli bir görüşme yapıldı 

Uzun bir süredir, sektör temsilcileri ve sorumlu Bakanlıklar ve bürokratlar ile

görüşülmekte olan "Mülkiyet hakkı" (toplu taşıma) kanun taslağı içinde yer

alan bazı maddelerin ve mezuatların tekrar görüşülüp uzlaşılarak sektörün

lehine olacak şekilde çıkması için bürokratlar ve Bakanlar ile yoğun bir lobi

çalışması yapılıyordu 

Bakanlar Adil Karaismailoğlu ve Süleyman Soylu ile hükümetin Destek

verdiği Mülkiyet hakkı kanun teklifi önümüzdeki Haziran ayı içinde TBMM'de

görüşülerek kabul edilmesi gerçekleştirilecek ve sektör yeni bir döneme

umut içinde tarihi bir adım atmış olacaktır 

Sektör için önemli ve tarihi bir gelişme için müjde veren Bakanlara teşekkür 

Özulaş AŞ Başkanı Sedat Şahin ile TÖHOB Başkanı Ercan Soydaş ve ÖHO

sektör temsilcileri verdikleri destek ve önem için Bakanlar Karaismailoğlu'na

ve Soylu 'ya içtenlikle teşekkür ettiler





CUMHURİYET’İN 100. YILINA YAZILAN ÖZEL MEKTUP ÖZULAŞ’A GELDİ

Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığına bağlı PTT AŞ tarafından 2002'de düzenlenen "2023'e Cumhuriyetimizin 100. Yılına

Mektup Kampanyası" kapsamında yazılan mektupların adreslere ulaştırılmasına başlandı.

"2023'e Cumhuriyetimizin 100. Yılına Mektup Kampanyası".Kampanya, geçmişten geleceğe köprü kurmayı ve gelecek

nesillere miras bırakılacak anlamlı bir hatıra oluşturmayı amaçlıyor.

2002 yılında Özulaş A.Ş. Genel müdürü Onur Orhon tarafından yazılan mektubu, Özulaş Toplutaşım A.Ş. kurucu

üyelerinden ve Başkan yardımcısı Mehmet Arı, PTT kargo personelinden mektubu teslim aldı.

Özulaş A.Ş. Genel Müdürüne yazılan ve Genel müdür teslim almak üzere 22 yıllık evvel  Özulaş A.Ş. Genel Müdürü Onur

Orhan tarafından gönderilen 100. yıla özel mektubunu şu an Genel Müdür olan İsmail Yolcu yıllık izinde olduğu için

Özulaş A.Ş. Başkan yardımcısı Mehmet Arı aldı

Başkan yardımcısı Mehmet Arı, 2 Temmuz 2002 tarihinde 22 yıl evvel Genel Müdür Onur Orhon tarafından yazılan

mektup için heyecanlı olduğunu belirterek Bu mektubu, kıymetli evrakı bize ulaştıran PTT'ye ve çalışanlarına teşekkür

ediyorum. Mektubun gönderildiği tarihlerde ben de yöneticiydim, o tarihlerde Başkanımız İsmail Yüksel ile yönetim

kuruluna ve Genel müdürümüz Onur Orhon’a çok teşekkür ediyorum 

Genel Müdür Onır Orhon tarafından yazılan mektupta şu ifadeler yer aldı:

‘’PTT tarafından ‘’Cumhuriyetimizin 100. Yılına Mektup’’ kampanyası nedeniyle düzenlenen etkinlik kapsamında, 2023

yılında Özulaş Toplutaşım A.Ş. Genel Müdürü’ne bir mektup yazma gereksinimi duydum. Bu çerçevede 2023 yılında bu

görevi yürüten ve büyük olasılıkla Özel otobüs taşımacılığının da var olacağı inancıyla duygu ve düşüncelerimizi,

geçmişten geleceğe yansıtmayı uygun buluyorum.

Yaşamın doğal gereği, 2002 yılında bu satırların yazıldığı dönemde veya o tarihten önce bu görevde bulunan kişiler ve

toplumun önemli bir bölümü ebediyete göç etmiş ,az bir bölümü de ileri yaşlara ulaşmış durumdadır.

Her insan gibi ikinci grubun içinde olmayı tercih etmem yadırganamaz’’ dedi

Genel müdür Onur Orhan, o tarihlerde Özel Halk otobüsleri taşımacılığı 1313 otobüs ile 2520 otobüs ile İETT’nin yaptığını

ve İETT ile ilgili işletmecilik sistemlerini yazarken Denetim hizmetlerini ayrı bir birim tarafından bağımsız olarak yerine

gerilmektedir, denilmektedir

Mektupta, ‘’2002 yılında Özulaş’ın 10. Hizmet yılına ulaşmış bulunuyoruz.2023 yılında ise 31. hizmet yılı içinde

bulunacağız.

İlk Genel müdür olarak 2022 yılı da dahil olmak üzere toplam dokuz yıllık gev sürem içinde sürekli Özulaş’ın kalıcı

olmasına, kurumsallaşmasına esnafın gelişimine katkı sağlamaya çabaladım

Bunda da bir ölçüde aşama kaydettiğimizi 2002 yılında düzenlenen ‘’Kentiçi toplutaşımacılıkta Özel kesim

uygulamaları’’ konulu bilimsel bir toplantıda gözlemledim. Bundan sonra ne kadar devam edeceğini bilmediğim bu

görevde de aynı ilkelerle mücadeleyi sürdüreceğim. İzinde aynı doğrultuda görev yapacağınıza ve bu kurumu daha ileri

noktalara taşıyacağına inancım sozsuzdur

2023 yılında Özulaş Toplutaşım A.Ş. Genel Müdürü’ne yazılan bu mektup, gelecek kuşaklara Özel Halk otobüslerinin

nasıl bir temel üstünde geliştiğini, ne zorluklarla geçtiğini anlatmaya yardımcı olacak ve bu sektörün önemini

vurgulamaya hizmet edecektir

Bu duygu ve düşünceler içinde adınızı bile bilmediğim bir kişi olarak şu anda yürütmekte olduğunuz bu görevde

geçmişten gelen başarı dileklerimi iletiyor, hizmetlerinize bir İstanbullu olarak teşekkür ediyorum. Sevgi ve saygılarımla.

Özulaş A.Ş. Genel müdürü Onur Orhon -2 Temmuz 2002



İBB BAŞKANI İMAMOĞLU; HALK OTOBÜSLERİ ÇOK DEĞERLİ KATKILAR

SUNUYOR

"2023'e Cumhuriyetimizin 100. Yılına Mektup Kampanyası" ile ilgili 22 yıl evvel mektup

yazan o tarihte Özulaş Toplutaşım A.Ş. Genel Müdürü olan Onur Orhon, hem Özulaş Genel

müdürüne hem İETT genel müdürüne, hem de İBB Başkanına ulaştırılmak üzere 3 mektup

yazdı.

22 yıl evvel gönderilen mektubu alan İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) Başkanı Ekrem

İmamoğlu, mektuba en sıcak selamlar ile cevap vererek teşekkürlerini sundu

İBB Başkanı İmamoğlu mektuba verdiği yanıtta; "2002 yılında, 2023 yılında

ulaştırılmak üzere İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanına yazdığınız mektubu

aldım.

İstanbul Ulaşım sorunlarını, özel halk otobüslerinin nasıl bir temel üstünde geliştiğini,

geleceğe yönelik beklentilerinizi aktardığınız mektubunuzun bugünkü çalışmalarımızda da

bizlere fayda sağlayacağına inanıyoruz.

Bu açıdan yıllar önce çok ince düşünceyle bu mektubu kaleme almanız nedeniyle İstanbul

adına şükranlarımı sunuyorum"

Mektupta ulaşım ile ilgili projeler ve çalışmalardan bahseden İBB Başkanı Ekrem

İmamoğlu;’’ Toplu ulaşım açısından kentimize çok değerli katkılar sunan Özel Halk

otobüsleri, imzaladığımız dönüşüm anlaşması ile 150 yılı aşkın bir tarihe sahip İETT

Kurumumuzun çatısı altında hizmet vermeye başladı

Bu sayede İstanbullulara daha uyumlu ve bütüncül yaklaşımla sürdürebildiğimiz bir toplu

taşımacılık hizmeti sunmanın gururunu taşıyoruz

İstanbul’un ulaşım alanında yaşadığı sorunları ortak akıl ve işbirliği içerisinde çözmek üzere

çalışmalarımıza aralıksız devam ediyoruz’’ dedi



OTOBÜS İŞLETMECİLİĞİNDE GELİR GİDER DENGESİ VE İŞLETME SÜBVANSİYONU

İstanbul ÖHO Sektörü, ülkemizin içinde bulunduğu ekonomik kriz ve İBB’nin yaşamış

olduğu gelir yetersizliği problemi nedeniyle ÖTİS Hak edişlerini zamanında tam olarak

ödenemediği için çok ciddi maliyet karşılama sorunu içinde ve bu nedenle de psikolojik

baskı altında bulunmaktadır. 

Yaklaşık 4 yıldır bir türlü çözülemeyen bu problem nedeniyle özel işletmeciler borçlarını zamanında

ödeyemediklerinden yüksek faizli kredi kullanmak zorunda kalmakta ve alacaklılarının icra takibine

muhatap olmaktadırlar. 

Özel işletmecilerin bu şartlara rağmen, kamu hizmeti aksamasın sorumluluğuyla işi sürdürme noktasında

gösterdikleri çaba ve disiplin takdire şayandır.

Sorunun çözümü noktasında yapılan görüşmeler esnasında idare tarafından öne sürülen mazeretlerden

sektörün işletme gelirinin düşük olduğudur. 

Bu durum, özel işletmecilerin sorumluluklarının olmadığı ve tamamen idarenin takdiriyle oluşmuş bir

gerçektir. Şu anda yolculuk gelirinin işletme giderini karşılama oranı %40’lar civarındadır

Bu durum aynı zamanda idarenin yolculara sağladığı sübvansiyon oranını göstermektedir.

ÖTİS kapsamında idarenin hem bileti satması, hem de hasılatı kendisinin toplaması ve işletme gelirine

ilişkin verileri ÖHO sektörüne vermemesi nedeniyle işletme maliyeti ile yolculuk gelirlerini kesin olarak

karşılaştırabilmek ve karşılama oranını söyleyebilmek mümkün olmadığından ancak tahminde

bulunulabilmektedir.

Yine yolcu taşıma tarifelerini, ücretsiz ve indirimli yolculukları belirleme yetkisi idare de bulunmaktadır. 

Başka bir ifadeyle idare aldığı kararlarla ne kadar yolcu taşınacağını ve ne kadar gelir sağlanacağını ve ne

kadar sübvansiyon sağlanacağını da kendisi belirlemektedir.

SÜBVANSİYON: Kent içi toplu taşımacılık hizmetinin ticari olmaması ve sosyal bir kamu faaliyeti olması, bu

nedenle de yolculuk ücretlerinin maliyete göre oluşturulamaması nedeniyle özellikle de otobüs işletmeciliği

Dünyanın her yerinde yerel ya da merkezi idareler tarafından değişik oranlarda sübvanse edilmektedir. 

Sübvansiyon bir anlamda kent içi yolcu işletmeciliğinin doğasında vardır ve Dünyanın hiçbir yerinde otobüs

taşımacılığında bu husus tartışma söz konusu değildir. 

Hassasiyetle tartışılan ve takip edilen tek husus hizmet kalitesi ve hizmetin mümkün olabilen en düşük

maliyetle yapılmasıdır.

İsmail Yolcu
Genel müdür



İSTANBUL’DA OTOBÜS İŞLETMECİLİĞİNDE GELİRİN DÜŞÜK OLMASININ NEDENLERİ 

Özel İşletmecilerin taşıdıkları araç başına günlük ortalama yolcu sayısı 800 civarındadır ve oldukça iyi bir

rakamdır. Buna rağmen işletme gelirinin düşük olması doğal olarak herkesçe sorgulanmaktadır.

Buna göre;

1. 64 yaşında bir kişinin öğrenci olabildiği, usulsüz kullanımlara karşın yaptırım ve denetimi yetersiz olan ve

çok toleranslı Seyahat Kartı Sistemi

2. Avrupa da ortalama bir tam yolculuk ücreti 1-1,5 EURO civarındadır. İstanbul da ki tam yolculuk (Kontürlü)

ise 0,5 EURO’dan daha düşüktür.

3.  Böyle Tarife sistemi hem yanlıştır ve hem de güncelleme siyasi kararlarla gecikmeli ve reel Maliyet

rakamları göz önünde bulundurulmadan belirlenmektedir. Bugün genel yolculuk içinde tam ücret

ödeyenlerin oranı %23’ler seviyesindedir. 

4. Ücretsiz yolculuk oranının sürekli yükselmesi. Şu anda %25’ler seviyesinde olduğu düşünülen ücretsiz

yolculuk sayısı yerel ya da merkezi siyasi kararlarla sürekli genişletilmektedir. Ayrıca en büyük usulsüz

kullanım ve gelir kaybı bu alanda yaşanmaktadır.

5. Öğrenci İndirimli yolculuk sayısının ve indirim oranlarının yüksek olması. Ciddi oranda gelir kaybı olan

alanlardan birisidir. Hem sembolik olan aylık abonman ücreti, hem de QR Kod uygulaması ve usulsüz kart

kullanımı nedeniyle ortalama yolculuk ücreti çok düşüktür.

6. Bazı Devlet memurlarına ve 60-64 yaş arasına uygulanan Sosyal indirim oranının yüksek olması. Her

şeyden önce desteğe ihtiyacı olmayan bu alanda indirim uygulaması yanlıştır. İETT daha önce bunu

denemiş ve sonra kaldırdığı halde tekrar uygulanması yanlıştır ve eşitsizliğe neden olmaktadır. Emsallerinin

hepsinin istemesi halinde ne olacaktır?

7. Aktarma, abonman kart sistemi ve indirim oranları. Aktarma sayısı 5 olsa da en fazla 2 kullanılmaktadır.

Buradaki temel hata öğrenci ve sosyal indirim uygulanan kişilere ayrıca aktarma indirimi uygulanmasıdır.

Abonman kart uygulaması hem yanlıştır hem de (Tam, öğrenci ve sosyal) yolculuk türleri arasında gelir

kaybını artıran uygulama standartsızlığı vardır.

8. Bilet türleri (kontürlü-abonman) arasındaki indirim oranı farklılığı. İndirim oranları bilet türlerinde aynı

olmalıdır.

9. Ölü km maliyetinin yüksek olması. Garajlar olmadığı, İETT Teknik Muayeneleri, elektronik sistemler

bakım ve onarımları nedeniyle anormal bir ölü KM maliyeti vardır. Garajlar tahsis edildiğinde ölü KM

giderleri büyük oranda azalacaktır.

10. Hat tarifeleri. Maalesef standart bir hat tarife uygulaması vardır. Hat tarifeleri maliyetlerine göre

(Mesafeye göre) belirlenmelidir. 5 KM giden ile 35 KM giden aynı ücreti ödememelidir. (Gittiğin kadar öde.

Sistemine geçilmelidir.)

SONUÇ: Uzun ve gereksiz hatlardan kurtulmak, ana taşıma sistemleriyle fiziki entegrasyonu iyi yapmak,

ÖHO’ne garaj tahsis etmek gibi düzenlemelerle işletme maliyetlerinden ciddi oranda tasarruf etmek, tarife,

seyahat kartı ve tarife uygulamalarında çok iyi bir düzenleme yapılması halinde otobüs işletmesinin işletme

geliri kayda değer şekilde artırılabilecek ve işletme gelirinin giderleri karşılama oranı %75’iiin üzerine

çıkarılabilecektir. 
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